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BRMG-KSiB-II.0012.8.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 34–8/2016 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 30 czerwca 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 8:00, w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery osoby (4), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecni: przewodniczący Komisji Piotr Borawski oraz radny Jerzy Milewski – 
członek Komisji. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Aleksandra Dulkiewicz – 
Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, która 
otworzyła 34 posiedzenie Komisji, stwierdziła quorum, a następnie powitała 
zebranych i poinformowała, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia szczegółowego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 709. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia na 
terenie Miasta Gdańska Modelu Integracji Imigrantów – druk nr 729. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 721. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2016-2018 pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej w kwocie 6.837.000,00 zł – druk nr 707. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk nr 715.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie możliwości 
składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 727. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 718. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie dopuszczenia 
zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy za pomocą 
innego instrumentu płatniczego – druk nr 708.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 731.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 732.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
  

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały druk nr 729 wpłynęła 
Autopoprawka.  
              
Następnie Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia szczegółowego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 709. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.157.2016). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie zadała pytanie: Ile wynosi budżet 
całego programu? Bo to jest zmiana, zwiększamy budżet. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Budżet tegoroczny przed zmianą to jest 904 tys. 775 zł, po zmianie 920 tys. 
775 zł. Środki pochodzą z tzw. kapslowego.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Wiceprzewodnicząca 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 709. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora  
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Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 709. (Opinia nr 34-8/157-38/2016).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia na 
terenie Miasta Gdańska Modelu Integracji Imigrantów – druk nr 729 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.177.2016). 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały wraz 
z Autopoprawką. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. Powiedziała: 
dziękuję za te uzupełnienia i te liczby, o których pan mówi, bo to jest też bardzo 
ważne. 
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Co uznaje pan za ewentualnie najsłabszy punkt tego modelu? Czego możemy się 
obawiać. Wiem, że to nie od tej strony, od której chcielibyśmy rozmawiać.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Myślę, że jest trochę zagrożeń związanych z wdrożeniem i myślę sobie, że takim 
największym punktem zapytania jest gotowość naszej społeczności przyjmującej do 
procesów integracyjnych, dlatego, że proces integracji jest dwustronny. Myślę 
sobie, że te nasze doświadczenia w pracy z imigrantami pokazują, że to jest 
społeczność bardzo gotowa, bardzo chętna do tego, żeby wchodzić w proces 
integracji. Jest, nie chcę powiedzieć duża grupa, ale myślę, że jest ok. 20% 
mieszkańców Gdańska, którzy są zdecydowanie negatywnie nastawieni do procesów 
migracyjnych, chociaż one są nieuniknione na całym świecie. I ci ludzie nigdy 
najprawdopodobniej nie zmienią swoich postaw. Jest jakieś 20% mieszkańców 
bardzo pozytywnie nastawiona i jest 60% mieszkańców, którzy nie wiedzą, którzy 
szukają.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pewnie dlatego, że nie znają.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
W chwili obecnej niestety na pewno nie pomaga nam przekaz medialny, który jest 
budowany jednak bardzo negatywnie. Jednak migranci wrzucani są do tego 
wspólnego worka z uchodźcami, a uchodźcy jeszcze są wrzucani do tego wspólnego 
wora z terrorystami. To są bardzo głębokie uproszczenia, bardzo, myślę, 
nieprawdziwe. W Gdańsku mamy ok. 50 osób, które mają podobny status do 
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uchodźców. Te osoby bardzo dobrze się tutaj integrują. Nigdy nie mieliśmy z nimi 
problemów. Mamy także społeczność muzułmańską bardzo dobrze zintegrowaną. 
Bardzo aktywną.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Od wieków właściwie.   
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak, to z jednej strony, ale też mamy taką młodą społeczność muzułmańską, która 
czy to ludzie z Palestyny, czy to przybywający także z Syrii, z Iraku, tutaj także 
świetnie się odnajdują w związku z tym, że mają tutaj swoich braci w wierze i 
nigdy z tą społecznością nie mieliśmy jakiś większych problemów. I to bym 
powiedział, że to jest może nie najsłabsza część modelu, ale największe wyzwanie.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Czyli czynnik czysto ludzki?   
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak. Myślę, że walka po prostu o … i budowanie takiego zaplecza wsparcia dla tych 
procesów.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Dziękuję bardzo. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Chciałam powiedzieć króciutko na temat modelu. Nie wiem, czy w ogóle można 
mówić o modelu jeżeli chodzi o …, bo na początku lat 90-tych uczestniczyłam 
aktywnie w takiej pomocy, wtedy nie było modelu, natomiast była taka 
spontaniczna pomoc osób wywodzących się z różnych środowisk, Ormianom. Więc 
masa Ormian przybyła. Można powiedzieć, że do Gdańska bardzo dużo. I nie było 
modelu, i żeśmy powiedzieli, damy radę. Myślę, że o jakimś modelu będziemy 
mogli powiedzieć właściwie chociaż post factum, ale jak oni już będą, już się 
właściwie osadzą, bo prowadzenie ich za rączkę to myślę, że… ja zatrudniam 
Ukraińców, Białorusinów, z nimi akurat nie ma problemu, a wręcz przeciwnie są 
bardzo dobrymi pracownikami, są wystraszeni przede wszystkim i wszyscy migranci 
są zawsze wystraszeni. Tu jest taka prośba, bo nie wiem, czy możemy jako władze 
miasta, jako Rada Miasta przeniknąć do władz województwa. Jest taki punkt 
obsługi w Urzędzie Wojewódzkim, który obsługuje i to jest tzw. pierwszy kontakt. 
Tam są urzędnicy pierwszego kontaktu. Myślę, że tam ten pierwszy kontakt już jest 
męką przez drogę, bo oni tam po prostu siedzą godzinami, kiszą się godzinami . Czy 
nie można by zawnioskować do Wojewody, żeby otworzyć jeszcze jeden punkt 
gdzieś na mieście, żeby przynajmniej to pierwsze zetknięcie się z naszą 
codziennością nie było takie masakryczne. Urzędnicy są zawaleni, więc po prostu 
nie dają rady tego ogarnąć. Na pewno też i czujność w pewnych rzeczach, gdzie 
jest potrzebna ta czujność, nie da rady czujności wykazać i to jest właśnie taka 
prośba. Czy możemy temu sprostać? A poza tym też taki wniosek do tych, którzy się 
opierają przyjęciu migrantów. Myślę, że dobrze by było posłuchać nauki Papieża i 
tak jak idziemy w niedzielę na mszę i tak bardzo się modlimy, a nawet prawie, że 
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krzyżem leżymy, ale jak przybędzie ktoś, komu trzeba będzie podać rękę i drzwi 
otworzyć to nie otwieramy i myślę, że tego się człowiek nie nauczy i żadne 
wezwania nawet władz miasta, ani Rady… Myślę, że jak oni będą to po prostu się 
do nich przyzwyczaimy. Tak jak do Ormian się przyzwyczailiśmy. Trzeba 
powiedzieć, że model Ormian w Gdańsku to jest tak, dzieci uczą się bardzo dobrze, 
studenci są bardzo dobrzy, bo to jest bardzo zdolny naród i myślę, że to jest taka 
dobra inwestycja.    
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo dziękuję.   
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Ja bym powiedział trzy rzeczy. Myślę sobie tak, że skala jest nieporównywalnie 
wyższa niż w  ciągu ostatnich powiedzmy 5 czy 10 lat. Na przykład widzimy 3 lata 
temu dwa tysiące wniosków o świadczenia zatrudnieniowe. Już w ostatnim roku 
jedenaście tysięcy. W tym roku będzie dwadzieścia tysięcy. Tylko z Gdańska.    
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Chociaż, żeby papierkowo to przerobić to jest problem…   
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Służby Wojewody uczestniczyły w procesie. My wspieramy też służby Wojewody, 
dlatego, że chociażby otworzyliśmy takie Centrum Informacji w Gdańsku i w 
sporym zakresie służby Wojewody przekierowują do otwartego przez nas tych ludzi.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chociaż jest to zadanie rządowe.  
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Oczywiście. Chciałbym podkreślić, że przyjęcie i legalizacja pobytu migrantów w 
Polsce, cudzoziemców, jest domeną rządową. Niestety muszę powiedzieć to, ale to 
nie jest kwestia obecnego rządu, a także i poprzedniego, że brakuje tutaj polityki 
takiej ogólnokrajowej i mam takie wrażenie, że jest taka polityka przymykania 
oczu, jakby nie widzenia problemów. Służby Wojewody w tym samym składzie, w 
którym teraz jest, pracują w tym samym składzie od kilkunastu lat, a to są liczby 
200-300% tych wniosków Wojewody jest co roku więcej. Wystarczy powiedzieć, że 
służby konsularne Polskie wydały w tamtym roku 1,5 mln wiz, z czego 900 tys. w 
poprzednim roku tylko na Ukrainie, a na Ukrainie do maja tego roku wydano już pół 
miliona wiz, tak więc to państwo widzicie w jakim dynamicznym świecie obecnie 
żyjemy.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Ale przerobienie papierów nie może być jakąś przeszkodą. Musimy się jakoś 
odnaleźć w tym. Może Wojewoda tego nie widzi? Może zwrócić się z prośbą?   
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Myślę, że widzi. Oni uczestniczyli w procesie prac nad modelem. Bardzo dużo też, 
myślę, wnieśli i dzisiaj, kiedy będziemy mieli spotkanie i zakończenie uroczyste 
pracy zespołu także służby Wojewody będą uczestniczyć.  
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Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
W tym modelu ten pierwszy kontakt powinien być, bo oni już są w pewnym sensie i 
to już jest zjawisko dyskryminacji.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo dziękujemy. Pani radna Dudek bardzo proszę.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Szanowni państwo, mój głos będzie na nie i chciałabym wyjaśnić moje stanowisko 
w sprawie. Na wstępie jako wolontariusz chciałabym zapewnić wszystkich, że 
popieram wszelkie rodzaje pomocy. Studia kończyłam na specjalizacji Integracji 
Europejskiej i Systemie Pomocy Społecznej i Socjalnej w Europie i dlaczego głos 
jest na nie. Wielki szacunek dla wykonanej pracy dla pana i dla całego zespołu. 
Dlaczego mój głos jest na nie? Wołałabym, żeby taki ogrom zapisów był nie w 
formie projektu uchwały, tylko w formie jakiegoś założenia, planów, nawet 
programów jakiś, bo teraz, w tym momencie mam zagłosować nad całą książeczką. 
Taki sam problem miałam podczas głosowania nad uchwalą w sprawie poszerzenia 
tej strefy płatnego parkowania. Tam były dwa wątki w jednym worze. Była obniżka 
abonamentów co popierałam, ale było też poszerzenie strefy płatnego parkowania. 
Wołałabym, żebyśmy glosowali nad jednym aspektem, i żeby mój głos w sprawie 
był dokładnie do jednego wątku. Tutaj jest dużo pkt mniej, bardziej 
sprecyzowanych, dlatego mój głos w sprawie będzie na nie. Odnośnie projektu 
uchwały. Chciałabym, żeby takie ogromne zapisy, tak dużo wątków było po prostu 
jako dokument, nie jako uchwała. Tylko to, bo chciałabym odrębnie głosować do 
każdej sprawy, żeby było konkretnie. Za tym jestem, za tym zapisem 
niekoniecznie, może nie w całości, a tu jest zbyt dużo zawarte w jednym według 
mojej oceny. Dziękuję.   
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Chciałabym tylko zauważyć, że być może takie podejście do tematu, to znaczy 
porozbijanie modelu na kilka aspektów doprowadziłoby do takiej sytuacji, że 
głosując na poszczególne, doprowadzilibyśmy do absurdu, kiedy zapisy nie byłyby 
ze sobą spójne. Dziękuję.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo dziękuję za ten głos. Przykro i tyle, ale za chwilę zapewne będziemy o tym 
rozmawiać. Na ręce pana dyrektora, pani dyrektor chciałam podziękować. Też 
miałam okazję już chyba dwa lata temu uczestniczyć jako wolontariusz w tym 
programie i opowiadając imigrantom o tym jak działa samorząd lokalny. 
Spotkaliśmy się w Radzie Miasta. Myślę, że te kroki są bardzo potrzebne. Dziękuję 
za tę ogromną pracę wykonaną i prosimy o jeszcze. Przede wszystkim chyba w 
takim aspekcie komunikacji. O tym, o czym pan dyrektor mówił. Wiem, że to jest 
bardzo trudne, ale myślę, że to jest ten wysiłek, który wszyscy powinniśmy włożyć.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Wiceprzewodnicząca 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 729 wraz z Autopoprawką. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA    
               
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Olecha – Zastępcę Dyrektora ds. 
integracji społecznej w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 1 
głosie przeciwnym, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
729 + Autopoprawka. (Opinia nr 34-8/158-39/2016). 
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 721. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.169.2016). 
 
Pani Anna Nawra – przedstawicielka Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Następnie głos zabrał Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji 
Rozwoju Gospodarczego, który powiedział: Jak wiemy okolice lotniska bardzo 
dynamicznie się rozwijają. My rozwinęliśmy ten cały obszar po drugiej stronie 
lotniska od strony Kokoszek. Strefa rozwija cały czas swoją podstrefę w 
Rębiechowie. Powstają nowe obiekty. Mieliśmy taki, jako miasto, taki obszar, który 
przez długie lata był zablokowany i zamrożony głównie z powodu takich zapisów, 
które przewidywały bardzo ekstensywne funkcje. W żargonie nazywaliśmy to 
obszarem pod pola golfowe, które gdzieś tam zaistniały w założeniach 
urbanistycznych, planistycznych miasta wiele lat temu i widać, że to nie ma sensu 
iść w tym kierunku. Tu akurat tym obszarem interesują się nasi pomorscy 
przedsiębiorcy, producenci elektroniki, którzy walczą też o środki obecnie z 
Narodowego Centrum Badań i Rozwoju. W sumie jest to obszar ok. 7 ha, taki 
niezagospodarowany, w pobliżu lotniska. Zaczęliśmy nad nim pracować i 
przygotowywać nowe podziały geodezyjne. Tam jest zaplanowany taki dosyć duży 
układ drogowy. Obecnie mamy przygotowany teren 1,4 ha, ale cały obszar, który 
teraz się aktywizuje to jest prawie 7 ha i w drugiej turze będziemy chcieli również 
zająć się tą pozostałą częścią tej strefy przemysłowo – usługowej. Myślę, że jest to 
szansa, żeby pozyskać nowe firmy, nowe miejsca pracy, a docelowo oczywiście 
podatki.      
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 721. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Nawrę – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 721. (Opinia nr 
34-8/159-40/2016). 
 

Wiceprzewodnicząca Komisji radna Aleksandra Dulkiewicz wyłączyła się z 
głosowania. 
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Kolbudy w latach 2016-2018 pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej w kwocie 6.837.000,00 zł – druk nr 707. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.155.2016). 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 707. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 707. 
(Opinia nr 34-8/160-41/2016). 
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk nr 715. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.163.2016). 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 715. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 715.(Opinia nr 34-8/161-42/2016).  
 

PUNKT – 6 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie możliwości 
składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 727. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.175.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 727. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 727. (Opinia nr 34-8/162-
43/2016).  
 

PUNKT – 7 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 718. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.166.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 718. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 718. (Opinia nr 34-8/163-
44/2016).  

 

PUNKT – 8 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie dopuszczenia 
zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy za pomocą 
innego instrumentu płatniczego – druk nr 708.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.156.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 708. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 708. (Opinia nr 34-8/164-
45/2016).  
 

PUNKT – 9 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 731. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.179.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały. Powiedziała: Poza tymi rzeczami, które 
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oczywiście pani Skarbnik wymieniła byłyśmy z radną Wasilewską na prezentacji 
założeń wypracowanych przez zespół programowy poświęcony modernizacji Długiej 
i Długiego Targu, naszego salonu Traktu Królewskiego i tutaj ruszamy do boju i 2 
mln zł na przygotowanie dokumentacji. Chciałem tylko o tym wspomnieć, bo 
myślę, że to ważne. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Kiedy może ruszyć to?     
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na razie koncepcja i projekt.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ona ruszy tak naprawdę od 2017 roku. Projektowo ruszy. Myślę, że to dopiero 
będzie wynikało z koncepcji jakie to koszty, jaki zakres i możliwości. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Myślę, że to jest Droga Królewska, jak sama nazwa wskazuje, jest to Droga 
Królewska. Ja się bardzo boję, że to będzie kolejny bulwar jakich są tysiące na 
świecie. Jakoś te projekty, które widziałam to… jakiś pan był z Piotrkowskiej, a 
Piotrkowska to coś innego.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Co innego, ale też salon Łodzi. Byliśmy ostatnio prawie wszyscy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na Budżecie Obywatelskim? 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tak. Też mogliśmy oglądać i jeszcze będziemy jechać. Może nawet pani Skarbnik z 
nami pojedzie we wrześniu? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Chętnie.  
 
Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 731. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 731. (Opinia nr 34-8/165-46/2016).  
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PUNKT – 10 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 732. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 czerwca 2016 r. - BRMG-S.0006.180.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
W trakcie referowania powiedziała m. in.: Tak jak państwo podnieśli ceny biletów 
na poprzedniej sesji w związku z tym jest zwiększenie dochodów o 2 mln 200 tys. zł 
i te środki są przeznaczane na rozszerzenie oferty w komunikacji autobusowej, 
ponieważ wiele było zgłoszonych próśb o rozszerzenie pewnych linii. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Czy opinia publiczna wie o tym, że dopłaci za bilety, ale za to coś będzie miała?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pan Prezydent Grzelak już się o tym wypowiadał. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Czy w autobusach są informacje?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przyznam się, że nie wiem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wszędzie są informacje. W gazetach. Każdy widzi. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Jak ktoś nie czyta gazety i jeździ autobusem? 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Widzi, że jedzie nowym autobusem, a nie starym. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Po dzisiejszej sesji wydaje mi się, że już wszyscy mieszkańcy, taką mam nadzieję,  
będą wiedzieli o tym, że ta oferta będzie rozszerzona.   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
W autobusie powinna być informacja: jedziesz nowym autobusem, dopłaciłeś 20 
gorszy, ale jedziesz nowym. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przekażę panu dyrektorowi ZKM. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Z tego co rozumiem, co pani radna przekazuje, powiedziała, że chciałaby, żebyśmy 
promowali, że pieniądze, które wydajemy przeznaczamy na linie autobusowe, 
tramwaje. 
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Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji  
Ludzie jadą i czytają wszystkie ulotki, to przeczytają i już nie będzie im tych 20 
groszy szkoda.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Może i dobry pomysł.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dobry pomysł.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 732. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 732. (Opinia nr 34-8/166-47/2016).  
 

PUNKT – 11 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dwie sprawy. Otrzymaliśmy parę dni temu Uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącej pozytywnej opinii dla Absolutorium dla Prezydenta 
Miasta Gdańska. Będzie to za chwilę przedstawiane Radzie Miasta. Jedna jeszcze 
informacja. Musimy jeszcze odbyć posiedzenie Komisji związane z wynikami spółek 
Miasta Gdańska. Otrzymaliśmy maila od pana Przewodniczącego, gdzie było kilka 
propozycji terminów. Jeżeli nie możemy tego ustalić dzisiaj, to proszę, żebyśmy 
mogli się odnieść do tego maila, bo były propozycje na prośbę także Wydziału 
Polityki Gospodarczej, żeby było to po 15 lipca, więc wchodzi w grę 18, 25 lipca, 
względnie już po sesji sierpniowej 29 sierpnia. Czy dzisiaj możemy się 
zadeklarować? Czy panie się jeszcze namyślą? 
 

Członkowie Komisji stwierdzili, że się dostosują do terminu. 
 
Następnie Wiceprzewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

Koniec -  godz.9:00. 
Wiceprzewodnicząca 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 
 
 

Aleksandra Dulkiewicz 
 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


